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1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering.  
 
De voorzitter deelt mede dat mevrouw Kames (RB), mevrouw Koegler (CDA) en mevrouw De 
Mooij (VVD) zich hebben afgemeld.  
 
ALS STEMMINGSNUMMER WORDT GETROKKEN HET NUMMER 13, MEVROUW 
KISTEMAKER,BIJ EEN EVENTUELE MONDELINGE STEMMING ZAL BIJ DIT NUMMER 
WORDEN BEGONNEN. 
 
TOT LEDEN VAN HET STEMBUREAU WORDEN BENOEMD, ALS VOORZITTER MEVROUW 
VAN NUNEN EN ALS LEDEN MEVROUW KISTEMAKER EN DE HEER KEIJZER. 
 

2. Spreekrecht burgers 
De heer Van Overbeek over Rijswijkse democratie versterken: 

http://www.rijswijk.nl/
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Voorzitter, dames en heren, beste mede-Rijswijkers, 

  

Er komt een nieuw samengestelde Rekenkamer in Rijswijk in een belangrijk politiek en bestuurlijk 

tijdsgewricht ook in Rijswijk.  

Want, het politieke stof kan bijna worden opgeveegd.....het stof dat de vorige coalitie beleidsmatig 
achterliet, het stof dat de val van de vorige coalitie met zich bracht, het stof dat het formatieproces 
voor het nieuw te vormen college opwerpt....en voorzitter, bij die drie dikke stoflagen blijft het niet. 
Er moet zowel door de raad, als door de nieuw samengestelde Rekenkamer en door de later 
nieuw aan te treden coalitie nog veel meer gestofzuigd worden....want, voorzitter, als onderwerpen 
buiten toedoen van inwoners  zomaar ineens van het politieke en bestuurlijke radarscherm 
verdwijnen, dan is er alle reden om als inwoner vanuit je burgerplicht alarm te slaan....en zelf 
stofwolken te veroorzaken die hopelijk de aandacht van de raad en van de Rekenkamer trekken. 
Voorzitter, meerdere keren heb ik in inspreekbetogen, maar ook in brieven en notities aangegeven 
dat het democratische systeem aan uitholling onderhevig is. 
De recente verkiezingen hebben duidelijk gemaakt hoe onzeker de Nederlandse bevolking is, hoe 
gebrek aan vertrouwen in politici en in bestuurders en dus in het democratische systeem 
toeneemt.....hoe handje-klap wordt gepraktizeerd, hoe de afstand naar inwoners toe bewust groot 
wordt gehouden, hoe procedures worden gebruikt om heikele punten uit het zicht van inwoners en 
zelfs ook van de raad te houden, hoe lokale media kritiekloos en kleurloos hun informatierol 
vervullen. 
Voorzitter, en toch, en toch wil ik graag in het democratische systeem blijven geloven....maar wèl  
in een democratisch systeem waarvan ik weet dat het niet volmaakt is, maar waarin bestuurders, 
politici, de Rekenkamer en burgers samen op basis van gelijkwaardigheid bereid zijn naar 
nieuwe wegen in het systeem te zoeken...nieuwe wegen die het noodzakelijke vertrouwen en de 
onontbeerlijke geloofwaardigheid terug moeten brengen. 
Is dit ook in Rijswijk nodig? Ja, voorzitter, mijn stelling luidt dat dit ook in Rijswijk niet alleen hard 
nodig is....neen, het is juist ook in Rijswijk  noodzakelijk! Het schort hier wezenlijk aan open 
communicatie en aan doorzichtige procedures. 
De nieuw te formeren coalitie en de nieuw samengestelde Rekenkamer zullen, zo hoop ik, niet 
alleen vage plannen ter verbetering realiseren, neen, zij zullen zeker ook de structuur van de 
communicatie tussen college - raad - inwoners kritisch tegen het licht moeten houden en blijven 
houden....ook al om de raad de rol te laten spelen die zij in een democratisch systeem geacht 
wordt te spelen..... kritisch en met open vizier. 
Ook binnen een lokaal bestuur is de verleiding onweerstaanbaar om eendracht uit te stralen en 
daarvoor zelfs in koor te roepen dat "2 en 2 vijf is".  
Voorzitter, dames en heren, beste mede-Rijswijkers, mijn stelling met betrekking tot Rijswijk is 
hard, maar ik zal deze van een duidelijke onderbouwing voorzien....en mijn onderbouwing zal uit 
voor u allen traceerbare en verifieerbare feiten bestaan....feiten die raken aan de relatie tussen de 
raad en het college, tussen de raad en de inwoners van Rijswijk, tussen het college en de 
inwoners van Rijswijk......en in dit alles neemt ook u als voorzitter een heel eigen plaats in. 
Voorzitter, ik kan mijn onderbouwing met bewijsstukken van vele jaren terug laten 
beginnen.....maar ik zal slechts teruggaan tot mijn opnieuw vergeefse pogingen van november 
vorig jaar om als inwoner van Rijswijk een communicatielijn met u op te zetten.  
Ik realiseer me natuurlijk dat mij de tijd ontbreekt om mijn onderbouwing hier en nu te verwoorden. 
Ik zeg u, raadsleden- en Rekenkamerleden,  toe dat ik na thuiskomst van deze bijeenkomst de 
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schriftelijke onderbouwing aan u zal toezenden.....in de hoop dat  u deze zult gaan gebruiken als 
stofkam om geactualiseerde relaties, samenwerking en communicatie te helpen realiseren tussen 
het college - de raad -en de inwoners van Rijswijk. 
Cees van Overbeek 
 
De voorzitter dankt de heer Van Overbeek voor zijn bijdrage. 
 

3. Vaststelling van de agenda. 
Mevrouw De Man (OR) verzoekt het onderwerp Betalingsachterstand KRSV Vredenburch toe te 
voegen aan de agenda. 
 
De voorzitter stelt voor dit onderwerp als laatste punt toe te voegen aan de agenda.  
 
Voorgesteld wordt agendapunt 4 Vragen van de raad na de benoemingen, agendapunt 5 te 
behandelen. De agendapunten worden omgedraaid. 

 

DE  AGENDA WORDT GEWIJZIGD DOOR DE RAAD VASTGESTELD. 
 
De voorzitter spreekt scheidend raadslid Karremans van de fractie van WIJ. Rijswijk toe. Namens 
de raad dankt hij de heer Karremans voor zijn inzet voor Rijswijk.  
 

4. Benoemingen – leden Rekenkamer en installatie benoemd verklaard lid 
De voorzitter verzoekt de leden van de raad de stembriefjes in te vullen en de leden van het 
stembureau de geloofsbrieven van het benoemd verklaard lid te controleren en de stemmen voor 
de leden van de Rekenkamer te tellen. 
 
De vergadering wordt geschorst voor het tellen van de stemmen. 
 
De voorzitter van het stembureau maakt de uitslag van de stemming en het onderzoek naar de 
geloofsbrieven bekend. 
 
Mevrouw Van Nunen (Voorzitter) deelt de raad mede: 

- Dat de geloofsbrieven van de heer F. van Bemmelen in orde zijn bevonden en dat hij 
geïnstalleerd kan worden als lid van de gemeenteraad. 

- Dat van de 28 uitgebrachte stemmen er 28 voor de benoeming van mevrouw Lansu zijn 
uitgebracht en geen stemmen tegen, mevrouw Lansu is gekozen tot lid van de 
Rekenkamer Rijswijk; 

- Dat van de 28 uitgebrachte stemmen er 28 voor de benoeming van de heer Steur zijn 
uitgebracht en geen stemmen tegen, de heer Steur is gekozen tot voorzitter van de 
Rekenkamer Rijswijk. 

 
De voorzitter verzoekt de heer Van Bemmelen naar voren te komen om de verklaring en belofte 
af te leggen. 
 
De heer Van Bemmelen legt de verklaring en de belofte af en neemt plaats in de raad.  
 
De voorzitter geeft aan dat de heer Steur bij zijn benoeming tot lid van de rekenkamer de 
verklaring en belofte heeft afgelegd en dit daarom vanavond niet nogmaals hoeft te doen. 
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De voorzitter verzoekt mevrouw Lansu naar voren te komen om de verklaring en belofte af te 
leggen. 
 
Mevrouw Lansu legt de verklaring en belofte af.  
 
De voorzitter wenst de leden van de Rekenkamer veel succes bij de uitoefening van hun functie. 
 

5. Vragen van de raad 
De heer Weterings (RijswijksBelang) stelt de volgende vraag: 

- Naar aanleiding van de ongeregeldheden bij de kermis start de burgemeester een evaluatie  
gevraagd wordt in het gesprek met de exploitanten de mogelijkheid van een prikkelarme 
dag mee te nemen. Dankzij een prikkelarme dag kunnen ook mensen met bijvoorbeeld 
epilepsie, autisme of verstandelijke beperkingen, maar ook voor mensen (bijvoorbeeld 
ouderen) die om andere reden niet zo goed tegen de prikkels kunnen genieten van de 
kermis. 

 
De burgemeester zegt toe dit onderwerp in de gesprekken met de exploitanten mee te nemen. 
 
De heer Braam (BVR) vraagt of het mogelijk is het Bogaardplein sneller af te sluiten bij incidenten 
zodat veroorzakers van overlast sneller opgepakt kunnen worden. 
 
De burgemeester antwoordt dat eerst het gesprek met de exploitanten van de kermis wordt 
gevoerd en gekeken wordt met welke ideeën zij komen. Daarna worden mogelijke maatregelen 
bekeken.  
 
De heer Weterings (RijswijksBelang) stelt de volgende vraag: 

- Neemt het college voorzorgsmaatregelen om overlast van achtergelaten afval in de parken 
in de komende zomerperiode te voorkomen en schroomt de gemeente niet om streng 
handhavend op te treden . 

 
De burgemeester antwoordt dat gestart is met een plan van aanpak met alle betrokken partijen 
om overlast te voorkomen. Eerst worden bezoekers van de parken aangesproken op het gedrag, 
pas daarna worden andere middelen ingezet. 
 
De heer Weterings (RijswijksBelang) stelt de volgende vraag: 

- Eerder heeft het college de motie over Toegankelijkheid evenementen voor mensen met 
een beperking overgenomen. Via de beantwoording van raadsvragen heeft u de raad 
geïnformeerd dat er wettelijk geen mogelijkheden zijn om toegankelijkheid af te dwingen 
voor deze doelgroep. Echter het Rijk stelt echter dat het gemeentelijke bepalingen of 
handelingen zijn waarvoor de gemeente beleid kan formuleren. Wil de gemeente kijken of 
hierop lokaal beleid kan worden gemaakt. 

 
De burgemeester antwoordt als volgt; 

- De gemeente Rijswijk volgt de aanpak van de gemeente Den Haag op dit onderdeel. 
Initiatiefnemers worden gewezen op de toegankelijkheid voor minder validen.  

- Aan de basis ligt de APV. Daarin is nog geen weigeringsgrond opgenomen indien het 
evenement niet goed toegankelijk is voor minder valide bezoekers. 
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- Toegezegd wordt dat bij de uitwerking van het evenementen beleid van de gemeente nader 
gekeken gaat worden naar dit onderdeel. 

 
De heer Ezinga (VVD) stelt de volgende vraag: 

- In het forum Stad van 26 maart heeft de wethouder toegezegd snel met een actieplan 
Verkeerveiligheid naar de raad te komen. Eerder is hiervoor al aandacht gevraagd. Tot op 
heden is nog niets vanuit het college ontvangen. Hierover worden zorgen uitgesproken. 
Gevraagd wordt waarom het actieplan nog steeds niet met de raad is gedeeld en gevraagd 
wordt hierop snel actie te ondernemen. 

 
Wethouder Lugthart antwoordt als volgt: 

- Het opstellen van het actieplan/startnotitie kost langer dan eerder aangegeven. Gekozen is 
voor een gedegen aanpak. Urgentie verkeerssituaties worden evenwel direct aangepakt. 
De verwachting wordt uitgesproken dat het plan van aanpak in andere halve week 
voorgelegd kan worden aan het college. 

 
De heer Ezinga (VVD) stelt de volgende vraag: 

- Kwaliteit gaat boven snelheid. Die mening deelt de VVD. 
- Hoe worden inwoners bij het actieplan betrokken. 

 
Wethouder Lugthart antwoordt als volgt: 

- Met de mensen die een klacht hebben ingediend over een verkeerssituatie zijn gesproken. 
Ook is met de betrokkenen rond de schoolzone (prins Frederikschool) gesproken over de 
ideale oplossing zou zijn. De maatregelen worden met de buurt gedeeld. In de tweede 
week na de meivakantie staat een bijeenkomst met bewoners gepland. 

 
De heer Sleddering (VVD) stelt de volgende vraag: 

- De vergunningverlening voor horeca-ondernemers kost de ondernemers zeer veel tijd. Veel 
gegevens moeten dubbel of meerdere malen worden ingeleverd. Het hele proces is zeer 
bureaucratisch. Gevraagd wordt of dit niet makkelijker gemaakt kan worden. 

 
De burgemeester antwoordt als volgt: 

- Intern wordt gekeken welke papieren precies gevraagd worden en op korte termijn wordt 
met horeca-ondernemers gesproken over de mogelijkheden voor versimpeling. 

- Het proces zal gepoogd te worden versnellen. De raad zal hierover worden geïnformeerd.  
 

De heer Kooy (PvdA) stelt de volgende vraag: 
- De scholendriehoek heeft een eigen gymlokaal nodig om een lange loopafstand naar het 

nieuwe sportcomplex te voorkomen. De scholen hebben hier bij de gemeente op 
aangedrongen. Hierover is een terugkoppeling door de wethouder toegezegd. Gevraagd 
wordt wanneer de raad een uitgewerkt voorstel tegemoet kan zien. 

 
Wethouder Van de Laar antwoordt als volgt: 

- Met de scholen hebben gesprekken plaatsgevonden. Een afschrift van het verslag van dat 
gesprek zal aan de MR-en en aan de raad worden toegestuurd. 

- Een alternatief voor het verre sportcomplex is gevonden bij de Mariaschool. Deze school 
heeft een planning voor de gymlessen van de verschillende scholen gemaakt.   
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De heer Kooy (PvdA) geeft aan graag nog te willen kijken naar het aspect veiligheid voor de 
oversteek die de leerlingen moeten maken bij de Haagweg. 
 
Wethouder Van de Laar geeft aan dat het aspect veiligheid bij alle gesprekken met de scholen 
bovenaan heeft gestaan. 
 
De voorzitter sluit het agendapunt. 

 
6. Raadsvoorstel Vaststelling bestemmingsplan "Winston Churchill Tower" 

 
De raad besluit unaniem: 
 

1. de ingediende zienswijze nr. 1 d.d. 17 december 2018 en zienswijze nr. 4 d.d. 18 december 
2018 ontvankelijk en ongegrond te verklaren; 

2. de ingediende zienswijzen nr. 2 en 3 d.d. 18 december 2018 en zienswijze nr. 5 d.d. 19 
december 2018 ontvankelijk, deels gegrond en deels ongegrond te verklaren; 

3. het bestemmingsplan “Winston Churchill Tower” met het IDN: 
NL.IMRO.0603.bpWinstChurchln366-VA01, bestaande uit de verbeelding en de regels en 
voorzien van een toelichting, met de wijzigingen ten opzichte van het 
ontwerpbestemmingsplan benoemd in de Nota van Zienswijzen bestemmingsplan Winston 
Churchill Tower, vast te stellen; 

4. bij het bestemmingsplan “Winston Churchill Tower” geen exploitatieplan vast te stellen. . 
 

7. Vaststelling verslag 5 maart 2019 
 
Het verslag van de raadsvergadering van 5 maart 2019 wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
 

8. Raadsvoorstel Verordening BIZ Oud Rijswijk 2020-2024     
De voorzitter verzoekt de raadsleden te reageren op het voorliggende voorstel. 
 
De heer Van der Meij (GBR) maakt de volgende opmerkingen: 

- GBR is verheugd met het raadsvoorstel voor de verlenging van de BIZ voor Oud Rijswijk 
- Punt van aandacht is de termijn van betaling van de bijdrage aan de BIZ. Is het college 

bereid om de bijdrage in meerdere termijnen te innen voor de kleine ondernemers voor wie 
de bijdrage fors is. 

 
De heer Wit (Groenlinks) maakt de volgende opmerking: 

- BIZ regeling heeft de afgelopen periode goed gefunctioneerd. Er is geen uitzondering voor 
het museum gemaakt wat passend is. Gevraagd wordt snel de nodige vervolgstappen te 
zetten om de BIZ te continueren. 

 
De heer Van Enk (CDA) maakt de volgende opmerkingen: 

- Gevraagd wordt waarom het voorstel direct in de raad is geagendeerd en niet eerst in de 
commissie. 

- Waarom is een nieuwe verordening opgesteld, terwijl de wijzigingen enkel de jaartallen en 
de bedragen betreffen. Een aanpassing van de huidige verordening had volstaan. 

- Is het idee voor een bedrijfsinvesteringszone (BIZ) ook geprobeerd voor de Bogaard. 
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De heer Braam (BVR) maakt de volgende opmerkingen: 
- Met de BIZ zijn de afgelopen periode activiteiten georganiseerd vooral in de Herenstraat en 

de twee kleine zijstraten rond de kerk. Andere straten zijn onderbedeeld. 
- De komende periode moet dat anders zodat ook andere straten worden betrokken en de 

ondernemers van die straten zich ook gezien voelen. 
 
De heer Veerman (D66) maakt de volgende opmerkingen: 

- D66 is blij met de BIZ en de positieve effecten die het heeft voor Oud Rijswijk. 
- Wel ziet D66 een risico voor het draagvlak in de gelijke bijdrage voor alle ondernemers. Het 

gebied kent zeer veel soorten ondernemers. 
- Vanuit bewoners en ondernemers zijn toch vragen ontvangen over de BIZ. Verzocht wordt 

de winkeliersvereniging te vragen informatie beschikbaar te stellen via een folder of op een 
website. Met daarin aandacht voor de bijdrage, besteding, stroomschema’s, rol van de 
gemeente, jaarrekening en klachtenloket/adres. 

 
De heer Sleddering (VVD) maakt de volgende opmerking: 

- Blij met de BIZ, wel waarschuwing dat de ondernemers het moeten doen. De gemeente 
faciliteert enkel.   

 
Reactie van de wethouder in eerste termijn 
 
Wethouder Van de Laar reageert als volgt: 

- De BIZ is een initiatief van de ondernemers zelf en wordt door hen zelf uitgevoerd. 
- Door de gemeente is al een handtekening gezet onder de uitvoeringsovereenkomst met de 

winkeliersvereniging. 
- De reden waarom er een nieuwe verordening is opgesteld is dat o.a. de contributieregeling 

is aangepast die nu rekening houdt met de diversiteit van de aanwezige ondernemers, de 
geografie is licht aangepast en ook is het museum toegevoegd. 

- De wet stelt dat bij een nieuwe periode de hele procedure doorlopen moet worden, inclusief 
een nieuwe verordening. De planning is anders dan normaal om de draagvlakmeting onder 
de ondernemers voor de zomer te kunnen laten plaatsvinden. Dit zal in juni plaatsvinden. 
Bij uitzondering is daarom de behandeling in het forum overgeslagen. 

- De bijdrage kan in termijn worden betaald. Het maximum aantal termijnen is 6. 
- Het betrekken van het museum is erg belangrijk. Juist omdat het museum commerciëler 

moet gaan werken.  
- In de Bogaard is het ook geprobeerd om een BIZ in te stellen. Dat is niet gelukt door 

onvoldoende steun onder de ondernemers. Ook in de Plaspoelpolder is het niet gelukt. 
Voor de Plaspoelpolder wordt onderzocht of een eigenaren BIZ mogelijk is. 

- Het verzoek van de heer Braam om in meer straten activiteiten te organiseren wordt 
doorgegeven aan  het bestuur van de winkeliersvereniging. 

- Informatieverstrekking over de BIZ verloopt o.a. via de website van de gemeente. Daar is 
ruimte voor gemaakt. Ook is een “visual” opgesteld over de BIZ om de ondernemers te 
helpen. 

 
Tweede termijn 
 
De heer Van Enk (CDA) maakt de volgende opmerkingen: 

- Juist nu sprake is van kleine wijzigingen ten opzichte van de oude verordening is het 
wenselijk dat de raad geen geheel nieuwe verordening voorgelegd krijgt, maar juist een 
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voorstel waarin de wijzigingen duidelijk zijn aangegeven of duidelijk in het raadsvoorstel 
aangeven. 

- De planning is niet goed gegaan. Indien men de draagvlakmeting in juni wilde organiseren 
had het voorstel eerder in procedure moeten worden gebracht. Gezien de rustige periode 
vanaf februari was dat prima mogelijk. 

- Gevraagd wordt of de Willemstraat nu wel of niet in de draagvlak meting is opgenomen. 
- Ziet de wethouder kansen voor de Bogaard voor een BIZ. 

 
Reactie in tweede termijn van de wethouder 
 
Wethouder Van de Laar reageert als volgt: 

- De wijziging ten opzichte van de Willemstraat betreft enkel een wijziging op kavelniveau. 
Op dat stuk van de straat is geen winkel meer. 

- Planning van het raadsvoorstel had beter gemoeten. 
- Een BIZ is vooral goed om ondernemers te organiseren. Waar dit al goed is georganiseerd 

is het niet nodig. In de Bogaard zijn de winkeliers goed georganiseerd en zijn de contacten 
met de gemeente geborgd. Voor de Plaspoelpolder zou het een goede bijdrage kunnen 
leveren. 

 
De heer Van Enk (CDA) stelt bij interruptie: De verordening maakt het mogelijk om bij een leeg 
winkelpand de eigenaar aan te slaan voor de BIZ bijdrage. Dit kan voor de Bogaard een grote 
impuls betekenen. 
 

- Met de vastgoedeigenaren van de Bogaard is gesproken. Het is de vraag of een BIZ de 
steun krijgt van deze eigenaren. Het is duidelijk dat ook de eigenaren een bijdrage moeten 
leveren aan het levendig houden van de Bogaard. Het zal blijvend veel overredingskracht 
vergen. 

 
De voorzitter brengt het voorstel in stemming. 
 
DE RAAD BESLUIT unaniem de Verordening op de heffing en de invordering van een BIZ-bijdrage 
en op de subsidie voor de BIZ Oud Rijswijk 2020-2024 vast te stellen. 
 

9. Betalingsachterstand KSRV Vredenburch 
De voorzitter geeft het woord aan mevrouw De Man die verzocht heeft dit onderwerp vanavond te 
bespreken. 
 
Mevrouw De Man (OR) maakt de volgende opmerkingen: 

- Onlangs werd vernomen dat de Vereniging Vredenburch een grote betalingsachterstand 
heeft bij de gemeente. Dit nieuws herinnert aan het faillissement van voetbalvereniging 
Haaglandia. 

- Waarom is de gemeenteraad niet eerder over de betalingsachterstanden geïnformeerd. 
- Heeft de gemeente ondersteuning aan de vereniging aangeboden om de problemen op te 

lossen. 
- Hoe kan het dat na het debacle van Haaglandia een vereniging een grote schuld aan de 

gemeente heeft. 
- Hoe beoordeeld de gemeente de kansen voor de vereniging om binnen 2 jaar de schulden 

af te lossen. Als dit niet realistisch is kan dan een langere periode worden afgesproken. 
- Zijn er nog andere schuldeisers. 
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- Zijn er andere redenen van het ontstaan van de betalingsachterstand anders dan de te late 
uitbetalingen van de Ooievaarspas. 

- Is het wenselijk om een bredere analyse van de financiële situatie van de verenigingen op 
te stellen. 

- Wilt het college toezeggen dat indien de schulden niet binnen 2 jaar kunnen worden 
terugbetaald, het college eerst naar de raad komt voor advies hoe verder te handelen. 

 
De heer Weterings (RijswijksBelang) maakt de volgende opmerking: 

- RijswijksBelang heeft 2 april schriftelijke vragen over dit onderwerp gesteld. Kan de 
wethouder deze vanavond beantwoorden. 

 
De voorzitter geeft aan dat de schriftelijke vragen conform de afgesproken procedure worden 
beantwoord. Indien de wethouder dat wil kan hij deze vragen nu beantwoorden. 
 
De heer Braam (BVR) maakt de volgende opmerkingen: 

- Het zou OR sieren om in het vervolg geen vragen in de raad te stellen als er al schriftelijke 
vragen door een andere partij zijn gesteld. 

- Gevraagd wordt hoe lang bekend is dat deze problemen bij de vereniging al bestaan. 
 
De heer Kooy (PvdA) maakt de volgende opmerkingen: 

- Hoe lang bestaat deze situatie al 
- Wie is de eigenaar van de opstallen. 
- Hoe reëel is het dat de vereniging de schulden kan aflossen. Is er sprake van een groter 

probleem bij verenigingen als het gaat om het betalen van de huur aan de gemeente. 
 
De heer Van Enk (CDA) maakt de volgende opmerkingen: 

- Door het nu zo te agenderen en er sprake van informatie achterstand. Beter was het 
geweest als er eerst een raadsinformatiebrief was gezonden zodat deze besproken had 
kunnen worden in het forum. Dit is een onwenselijk gang van zaken. 

 
Reactie van de wethouder in eerste termijn 
 
Wethouder Lugthart reageert als volgt: 

- De gemeenteraad is direct na het bekend worden van de hoogte van de schuld via een 
informatiebrief geïnformeerd. 

- De vereniging is zeer levendig met een goed financieel perspectief. Vanuit de gemeente is 
nooit aanleiding geweest om te twijfelen over de financiële solvabiliteit. 

- Vorig jaar zomer kwam het eerste signaal van het niet betalen van een termijn. Toen is met 
de vereniging hierover gesproken. Daarna werd wederom de termijn niet voldaan. Toen is 
een betalingsregeling afgesproken. Die regeling werd niet nageleefd. Toen werd het 
precair. Met de vereniging is toen nadrukkelijk gesproken. De penningmeester is in deze 
periode gewisseld wat voor problemen zorgde. 

- Er is druk gezet op de vereniging om snel in gesprek te komen. De vereniging gaf in eerste 
instantie niet thuis. Toen met incasso werd gedreigd kwam het bestuur wel snel in gesprek 
met de gemeente. De gemeente heeft inzage geëist in de boeken van de vereniging. Het 
bestuur is gevraagd de leden over de betalingsachterstand te informeren. 

- Met het bestuur is een realistische betalingsregeling afgesproken. De enige schuld van de 
vereniging is aan de gemeente. De helft van de schuld wordt veroorzaakt door het later 
betalen van de bijdrage van de Ooievaarspas door de gemeente Den Haag. 
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- Het college is van mening dat het huidige bestuur de betalingsregeling zal nakomen. De 
raad zal over de vorderingen op de hoogte worden gehouden. 

 
Tweede termijn 
 
Mevrouw De Man (OR) maakt de volgende opmerkingen: 

- Gezien de ernst van de situatie was agendering nu nodig. Iedereen heeft nog het beeld van 
Haaglandia op het netvlies staan. En zo ver mag het niet nog eens komen. 

 
De heer Weterings (RijswijksBelang) maakt de volgende opmerkingen: 

- Gesteld wordt dat de wethouder meer voeling moet houden met de verenigingen door deze 
te bezoeken om situaties als deze sneller te kunnen opsporen. 

- In mei 18 werd geconstateerd dat er een achterstand was van 35.000 euro. Afspraken 
werden vervolgens niet nagekomen. Wat betekent dan “een goed gesprek” gehad. Kan nu 
gegarandeerd worden dat er nu wel betaald gaat worden. 

- Welke hulp is er vanaf mei 2018 aan de vereniging aangeboden en welke stappen zijn 
gezet om het verloop te zien. In oktober werd geconstateerd dat wederom niet aan de 
afspraken was voldaan. Wat is er in de vier maanden van juli tot oktober door de gemeente 
gedaan. 

- Wat is er in de zes maanden tussen oktober en mei 2019 gebeurd. Wat is er in deze 
periode anders afgesproken dan in juli 2018. 

- Eerder werd al door RijswijksBelang hiervoor aandacht gevraagd. Toen werden de vragen 
weggewuifd. 

- Kan het plaatsen van zonnepanelen is oplossing zijn voor het verlagen van de 
energierekening. 

 
De heer Braam (BVR) stelt de volgende vragen: 

- Vanaf wanneer is deze problematiek bij de gemeente bekend. Het gaat nu om de derde 
betalingsregeling. 

- Wanneer is de raad voor het eerst op de hoogte gesteld van de betalingsachterstand. 
 
De heer Kooy (PvdA) maakt de volgende opmerkingen: 

- Het is belangrijk dat de gemeente zorgdraagt dat er de leden van de vereniging kunnen 
blijven sporten. Hoe kan de gemeente hierin pro-actiever zijn. 

- Zijn er andere verenigingen die soort gelijke problemen ondervinden. 
- Kan aangegeven worden wie de eigenaar is van de materialen en de opstallen.  

 
De heer Veerman (D66) doet de suggestie penningmeesters een financiële cursus aan te bieden 
vanuit de gemeente. 
 
Reactie in tweede termijn van de wethouder 
 
Wethouder Lugthart reageert als volgt: 

- Het aanbieden van een cursus zal worden bekeken. 
- Het ontstaan van de problemen: tot juni 2017 nooit achterstanden, periode tot mei 2018 

achterstand voor een zeer klein bedrag. De vereniging heeft toen investeringen gedaan die 
zij eigenlijk niet kon betalen. Om die investeringen te kunnen doen hebben zij de gemeente 
niet betaald. 
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- Uitgangspunt is vertrouwen in de relatie met de verenigingen. Bij het missen van een 
betalingstermijn wordt niet meteen het slechtste gedacht. 

- De vereniging moet zich aan de regeling houden. De gemeente zit strak op de vereniging. 
Als de vereniging niet voldoet aan de betalingsafspraak gaat de gemeente naar de leden 
toe. 

- De opstallen zijn van de gemeente en de gebruiksmaterialen zijn van de club. 
 
De voorzitter stelt dat de raad voldoende gelegenheid krijgt om over dit onderwerp te bespreken 
en geeft aan de wijze van agendering in het presidium te bespreken. 
 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering. 
 
Verslag (on)gewijzigd vastgesteld door de raad van de gemeente Rijswijk in zijn vergadering van  
21 mei 2019 

 
 

M.J. Bezuijen, voorzitter.   J.A. Massaar, griffier. 


